



Canadian Forestry
Association
forestière canadienne

since · depuis
1900



Canadian Institute of Forestry
Institut forestier du Canada

Media Release

January 21, 2013

The Town of Whitecourt Named Forest Capital of Canada

Whitecourt, Alberta is honoured for its contribution to a prosperous forest sector

The Canadian Forestry Association (CFA) and the Canadian Institute of Forestry (CIF/IFC) have named Whitecourt, Alberta “*Forest Capital of Canada*” for 2013.

“The town of Whitecourt was selected for this special designation to celebrate its rich forest history and its population’s continued dedication to sustainable forest management,” says Dave Lemkay, General Manager of the CFA. “Whitecourt is home to a responsible group of companies including Millar Western, West Fraser-Blue Ridge Lumber, and the Alberta Newsprint Company, and also to many dedicated forest professionals and practitioners, and their families.”

Whitecourt is located in central Alberta, approximately 180 km. west of Edmonton. It is a vibrant community of approximately 10,000, whose citizens take pride in supporting their local economy and sustaining their forested landscape and ecosystems through sustainable forest management practices.

John Pineau, CEO of the CIF/IFC is excited to see this recognition given to the town and people of Whitecourt: “I actually worked and lived in Whitecourt during the 1990s. It is important that the wonderful contribution that Whitecourt - and for that matter, that the province of Alberta makes to practice and advance good forestry in Canada – is recognized.”

The tradition of naming a Forest Capital of Canada began in the 1970s, and is intended to celebrate and recognize a community or a region for its connectivity to the forest. The Forest Capital of Canada program focuses on the valuable role forests play in the socioeconomic and environmental health of our communities – past, present, and future. A special recognition ceremony is being planned in Whitecourt for May 2013, and a number of *Forest Capital of Canada* related events and activities are also being organized throughout the year.

“We are very pleased to receive this honour and to have the chance to showcase our beautiful and vibrant town”, said Trevor Thain, Mayor of Whitecourt. “Visitors and residents alike take great pride in our town’s natural spaces, and their wise use.”

For more information:

Emily Gray
Canadian Forestry Association -
Canadian Institute of Forestry
705-744-1715 ext. 609
egray@cif-ifc.org
www.canadianforestry.com or www.cif-ifc.org

Communiqué de presse

Le 21 Janvier, 2013

La ville de Whitecourt est nommée Capitale forestière du Canada

Whitecourt, en Alberta, est honorée pour sa contribution à un secteur forestier prospère

L'Association forestière canadienne (AFC) et l'Institut forestier du Canada (IFC / CIF) ont nommé Whitecourt, Alberta « Capitale forestière du Canada » pour 2013.

« La ville de Whitecourt a été choisie pour recevoir cette désignation spéciale afin de célébrer son riche passé forestier et l'engagement soutenu de sa population envers l'aménagement forestier durable », affirme Dave Lemkay, directeur général de la AFC. « Whitecourt regroupe plusieurs entreprises responsables, dont Millar Western, West Fraser-Blue Ridge Lumber, et l'Alberta Newsprint Company ainsi que de nombreux professionnels et praticiens dévoués à la forêt et leur famille ».

Whitecourt est situé au centre de l'Alberta, à environ 180 km à l'ouest d'Edmonton. C'est une communauté dynamique d'environ 10,000 habitants, tous fiers d'appuyer l'économie locale et de maintenir de leur paysage et leurs écosystèmes forestiers par des pratiques d'aménagement forestier durables.

John Pineau, directeur général de l'IFC / CIF, est fier de voir qu'on a accordé cette reconnaissance officielle à la ville et aux habitants de Whitecourt: « En fait, j'ai vécu et travaillé à Whitecourt durant les années 1990. Il est important qu'on souligne la contribution remarquable que Whitecourt, et toute l'Alberta d'ailleurs, ont apportée à la pratique et à la promotion de l'aménagement forestier au Canada ».

La tradition de nommer une Capitale forestière du Canada a débuté dans les années 1970, pour célébrer et honorer une communauté ou une région pour son attachement à la forêt. Le programme de la Capitale forestière du Canada met l'accent sur le rôle important que jouent les forêts dans la santé socio-économique et environnementale de nos collectivités, passée, présente et future. Une cérémonie spéciale est prévue à Whitecourt en mai 2013, et un certain nombre d'activités rattachées à la *Capitale forestière du Canada* sont également prévues tout au long de l'année.

« Nous sommes très heureux de recevoir cet honneur et d'avoir la chance de profiter de la vitrine qui est accordée à cette ville magnifique et dynamique qui est la nôtre », a déclaré Trevor Thain, maire de Whitecourt. « Les visiteurs et les résidents sont très fiers des espaces naturels de notre ville, et de leur utilisation rationnelle ».

Pour plus de renseignements:

Emily Gray
Association forestière canadienne -
Institut forestier du Canada / Canadian Institute of Forestry
705-744-1715 poste. 609
egray@cif-ifc.org
www.canadianforestry.com or www.cif-ifc.org